



# Center for Diversity and National Harmony

## Daily News Letter

No.(12), Shwe Li Street,  
Kamayut Township,  
Yangon11041, Myanmar

အတွဲ (၁)၊ အမှတ် (၂၈၁)

နေ့စွဲ။ ၁၃.၁၁.၂၀၁၅ (သောကြာနေ့)

စဉ်	နေ့စွဲ	သတင်းဌာန	အကြောင်းအရာ	အကျဉ်းချုပ်
၁	၁၃.၁၁.၁၅	Daily Eleven Pg (3)	ဦးသိန်းစိန်	ကန်သမ္မတ သမ္မတဦးသိန်းစိန်ထံ ဖုန်းဆက်ပြီး ရွေးကောက်ပွဲအောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ခဲ့သည့်အပေါ် ချီးကျူးဂုဏ်ပြုကြောင်းပြော အမေရိကန်သမ္မတအိုဘားမားသည် နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်နေ့က သမ္မတဦးသိန်းစိန်ထံသို့လည်း ဖုန်းဆက်ကာ အများပြည်သူမျှော်လင့်နေသည့် ရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ် ကျင်းပနိုင်ခဲ့မှုကို ချီးကျူးဂုဏ်ပြုစကားပြောကြားခဲ့သည်။ ရွေးကောက်ပွဲသည် နိုင်ငံ၏ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးအတွက် ရှေ့သို့တက်လှမ်းနိုင်မည့် အရေးကြီးသည့် ခြေလှမ်းတစ်ရပ်ဖြစ်ကြောင်း၊ အမေရိကန်အနေဖြင့် အစိုးရသစ်တာဝန်မယူမီ ကာလအတွင်း လိုအပ်သည်များကို ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပိတ်ဆို့မှုများ နောက်ထပ်လျှော့ချပေးရန်နှင့် အကူအညီများပေးရန် အချိန်မရွေးအဆင်သင့်ရှိနိုင်သည်ဟုလည်း အရိပ်အမြွက် ပြောကြားခဲ့သည်။ ရွေးကောက်ပွဲနှင့် အစိုးရသစ်ဖွဲ့စည်းရေးသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒီမိုကရေစီအသွင်းကူးပြောင်းရေးနှင့် ပို၍ငြိမ်းချမ်း၊ ကြွယ်ဝသည့် အနာဂတ်ဆီ ရှေ့ဆက်သွားနိုင်ရေး အားထုတ်ဖို့ အရေးကြီးသည့် အဆင့်ဖြစ်သည်ဟု အိုဘားမားက ပြောကြားခဲ့သည်။
၂	၁၃.၁၁.၁၅	Daily Eleven Pg (2)	သူရဦးရွှေမန်း	နိုဝင်ဘာ ၁၆ တွင် စတင်ကျင်းပမည့် လွှတ်တော်အစည်းအဝေးများတွင် အရေးကြီးသည့် ဥပဒေများကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်မည်ဟု ဦးရွှေမန်းပြော ပထမအကြိမ် လွှတ်တော်များ၏ ၁၃ ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေးများအား နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက်နေ့တွင် စတင်ကျင်းပပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး အရေးကြီးသည့်ဥပဒေများအား ဦးစားပေးအလိုက် ရရှိသည့်အချိန်ပေါ် မူတည်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက သူရဦးရွှေမန်းက နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်နေ့က ပြောကြားခဲ့သည်။ ကျင်းပမည့် လွှတ်တော်အစည်းအဝေးများတွင် ပြည်ထောင်စု၏ နောက်ထပ်ဘဏ္ဍာငွေခွဲဝေသုံးစွဲရေး ဥပဒေကြမ်းကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်သွားရန်ရှိကြောင်း၊ ဦးစားပေးအလိုက် ရရှိသည့်အချိန်ပေါ် မူတည်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

၃	၁၃.၁၁.၁၅	Daily Eleven Pg (15)	ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်	<p><b>အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် အနုပညာရှင်များနှင့် တွေ့ဆုံကျေးဇူးတင်ပြီး အနေးယာဉ်လုပ်သားများကိုလည်း ကျေးဇူးတင်ကြောင်းပြော</b></p> <p>အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် နိုဝင်ဘာလ ၁၂ရက်နေ့ နေအိမ်တွင် အဖွဲ့ချုပ်ရွေးကောက်ပွဲစည်းရုံးလှုပ်ရှားမှု အောင်နိုင်ရေးအတွက် ပါဝင်ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြတဲ့ အနုပညာရှင်များနှင့် တွေ့ဆုံပွဲပြုလုပ်ခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲတွင် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က အဖွဲ့ချုပ်အောင်နိုင်ရေးအတွက် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့တဲ့ အနုပညာရှင်များကို ကျေးဇူးတင်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပြီး ရွေးကောက်ပွဲတွင် ကူညီခဲ့သည့် အနေးယာဉ်လုပ်သားများကိုလည်း ကျေးဇူးတင်စကားဆိုခဲ့သည်။</p>
၄	၁၃.၁၁.၁၅	7 Day Daily No (913) p (9)	ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်	<p><b>ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ထိပ်သီးခေါင်းဆောင်သုံးဦး ဒီဇင်ဘာနောက်ဆုံးပတ်တွင် တွေ့ဆုံရန်ရှိ</b></p> <p>ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က သမ္မတဦးသိန်းစိန်၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက သူရဦးရွှေမန်းတို့ထံ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးသဘောထားကို အခြေခံပြီး ဆွေးနွေးရန် နိုဝင်ဘာ ၁၀ ရက်က တောင်းဆိုထားသော်လည်း ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာလုပ်ငန်းပြီးဆုံးချိန်မှာ ရက်ပေါင်း ၄၅ ရက်ဟု သတ်မှတ်ထားခြင်းကြောင့် ဒီဇင်ဘာနောက်ဆုံးပတ်တွင် တွေ့ဆုံဖွယ်ရှိကြောင်း ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးမြင့်နိုင်က ဆိုသည်။</p> <p style="text-align: right;">ပိုင်စိုးသူ၊ ရဲနိုင်</p>
၅	၁၃.၁၁.၁၅	Daily Eleven Pg (2, 3)	ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်	<p><b>ရွေးကောက်ပွဲအောင်မြင်မှုအတွက် အိုဘားမားမှ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ကို ဂုဏ်ပြုစကားပြော</b></p> <p>မြန်မာနိုင်ငံ၏ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ကာလရှည်ကြာစွာ ဒီမိုကရေစီခေါင်းဆောင်အဖြစ် ရပ်တည်ခဲ့သည့် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား အမေရိကန်သမ္မတ အိုဘားမားက ဂုဏ်ပြုစကားပြောကြားခဲ့ကြောင်း အိမ်ဖြူတော်က နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်နေ့က သတင်းထုတ်ပြန်သည်။ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား ဖုန်းဆက်၍ ပါဝင်သင့်သူများ ပို၍ပါဝင်လာသော၊ ပို၍ငြိမ်းချမ်းသော၊ ဒီမိုကရေစီနည်းကျစေရန်အတွက် နှစ်ပေါင်းများစွာ မနားမနေ အားထုတ်မှုများနှင့် ပေးဆပ်ခဲ့မှုများအတွက် ချီးကျူးစကားပြောကြားခဲ့သည်။ ပြင်သစ်နိုင်ငံသမ္မတ ဖရန်ဆွာအော်လွန်းနှင့် အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ် မိုဒီတို့ကလည်း နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်နေ့က တယ်လီဖုန်းဖြင့် ဆက်သွယ်ကာ ရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်ခဲ့သည့်အပေါ် ဝမ်းမြောက်ကြောင်းနှင့်</p>

				ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ အခန်းကဏ္ဍနှင့်စိတ်ဓာတ်ကို ချီးကျူးဂုဏ်ပြုခဲ့သည်။
၆	၁၃.၁၁.၁၅	Daily Eleven Pg (19)	Election	<p><b>လားရှိုးမြို့နယ် ဟိုနမ့်ကျေးရွာမှ သယ်လာသည့်မဲပုံးကို မိတ္ထူဆိုင်တွင်ဖွင့်ခဲ့ခြင်းမှာ သဘောရိုးဖြင့် မှားယွင်းခြင်းဖြစ်သောကြောင့် အရေးယူရန်မရှိကြောင်း ပြည်နယ်ကော်မရှင်ပြော</b></p> <p>လားရှိုးမြို့နယ်နှင့် ဟိုနမ့်ကျေးရွာမှ သယ်လာသည့် မဲပုံးအား မိတ္ထူဆိုင်တွင် ဖွင့်ခဲ့ခြင်းမှာ သဘောရိုးဖြင့် မှားယွင်းခြင်းဖြစ်သောကြောင့် အရေးယူရန်မရှိကြောင်း ပြည်နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အရာရှိ ဦးနစ်ဆန်းဦးက နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်နေ့က လားရှိုးတွင်ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော ကြိုတင်မဲကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ ပြုလုပ်သည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ လူမှုကွန်ရက်တွင် ဖော်ပြသည့်သတင်းများမှာ မှားယွင်းနေကြောင်း၊ ဟိုနမ့်ကျေးရွာမဲပုံးအား သယ်ဆောင်လာရာ၌ ပုံစံစာရွက်တစ်ရွက်ကို မိတ္ထူကူးရန် ရှိသဖြင့် မိတ္ထူဆိုင်သို့ ဝင်ရောက်ခဲ့ကြောင်း၊ ညမောင်နေသဖြင့် ကားပေါ်မှမဲပုံးကို မိတ္ထူဆိုင်တွင်ချခဲ့ကြောင်း၊ မိတ္ထူကူးမည့် ပုံစံစာရွက်မှာ မဲပုံးထဲတွင်ရှိနေသဖြင့် မဲပုံးအဖုံးကိုလှုပ်၍ စာရွက်နှိုက်ယူခဲ့ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မဲပုံးဖောက်ခြင်းဟုမသုံးဘဲ မဲပုံးနှိုက်ခြင်းဟုသုံးနှုန်းသင့်ကြောင်း၊ ထို့ပြင် ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေ၌ မဲရလဒ်များကို မြို့နယ်ကော်မရှင်သို့ပို့ရာ၌ မည်သည့်နေရာမှ ဝင်ရောက်ခြင်းမပြုဘဲ တိုက်ရိုက်ပေးပို့ရမည်ဟု ပြဋ္ဌာန်းထားခြင်းမရှိသောကြောင့် မဲရုံဝန်ထမ်း၏ ရိုးသားလုပ်ဆောင်မှုမှာ ဥပဒေနှင့်ညီညွတ်ကြောင်း ဦးနစ်ဆန်းဦးက ပြောကြားခဲ့သည်။</p>
၇	၁၃.၁၁.၁၅	7 Day Daily No (913) p (1,2)	Election	<p><b>ဒီချုပ် အစိုးရဖွဲ့နိုင်ရန် သေချာ</b></p> <p>ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်များကို ကြေညာရာတွင် နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက် အထိ NLD အဖွဲ့ချုပ်ပါတီက ပြည်သူ့လွှတ်တော်နှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်နှစ်ရပ်ပေါင်းတွင် ၃၂၇ ဦး ရှိနေပြီဖြစ်သည်။ ပြည်သူ့လွှတ်တော်အတွက် ၃၂၁ နေရာ ကျင်းပခဲ့ပြီး ကိုးနေရာ ရွေးကောက်ပွဲမကျင်းပနိုင်ခဲ့ပဲ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်တွင် ၃၂၈ နေရာ (၃၂၇ ဒသမ ၅) နေရာသာ အစိုးရဖွဲ့နိုင်ရန် သေချာနေပြီဖြစ်သည်။ ပြည်သူ့လွှတ်တော်နှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်နှစ်ရပ်ပေါင်း ၄၀၇ နေရာတွင် အနိုင်ရကိုယ်စားလှယ်နှင့် ပါတီများကြေညာပြီးချိန် ဒီချုပ်က ၃၂၇ နေရာရရှိထားပြီးဖြစ်သည်။ ပြည်သူ့လွှတ်တော်နှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်တွင် ရွေးကောက်ခံအမတ်များနှင့် တပ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ်များ စုစုပေါင်း ၆၆၄ ဦး ရှိရာ ပြည်သူ့လွှတ်တော်တွင် ကိုးနေရာ မကျင်းပ၍ ၆၅၅ နေရာရှိသည်။ နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်အထိ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်အတွက် ၄၀၇ နေရာ ကြေညာပြီးချိန်တွင် ၃၂၇ နေရာကို ဒီချုပ်ကအနိုင်ရထားပြီး ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေး</p>

				နှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီက ၄၀ နေရာ၊ ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ်က ၁၅ နေရာ၊ ရခိုင်အမျိုးသားပါတီက ၆ နေရာ အနိုင်ရရှိ ထားသည်။
၈	၁၃.၁၁.၁၅	7 Day Daily No (913) p (5)	Election	<p><b>တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ၄၉၄ ဦး ကြေညာရာတွင် ဒီချုပ်မှ ၃၈၂ ဦး အထိ ပါဝင်</b></p> <p>ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက် ည ၉ နာရီထိ အနိုင်ရတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များစာရင်းအရ ၄၉၄ ဦးရှိနေပြီး အမျိုးသားဒီမို ကရေစီအဖွဲ့ချုပ်မှ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ၃၈၂ ဦး ပါဝင်သည် ၄၉၄ ဦးတွင် NLD ပါတီမှ ၃၈၂ ဦးဖြင့် အများဆုံးပါဝင် ပြီး ပြည် နိုင်ငံခြား ပါတီမှ ၅၄ ဦး၊ ရှမ်းအမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်မှ ၂၆ ဦး၊ တအာင်း (ပလောင်) အမျိုးသားပါတီမှ ခြောက်ဦး၊ ရခိုင်အမျိုး သားပါတီမှ သုံးဦး၊ ကချင်ပြည်နယ် ဒီမိုကရေစီပါတီမှ သုံးဦး၊ မွန် အမျိုးသားပါတီက နှစ်ဦး၊ "ဝ" ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီမှ နှစ်ဦး၊ ဇိုမီး ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်မှ နှစ်ဦး၊ ကရင်ပြည်သူ့ပါတီ၊ စည်းလုံးညီညွတ် ရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီ ပါတီ၊ ကချင်ပြည်နယ် (စဒက)၊ ကချင်ပြည်နယ် ဒီမိုကရေစီပါတီ၊ လားဟူအမျိုးသားဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးပါတီ၊ "ဝ" အမျိုးသား စည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ၊ မွန်ဒေသလုံးဆိုင်ရာ ဒီမိုက ရေစီပါတီနှင့် ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ (မြန်မာ) တို့မှ တစ်ဦးစီနှင့် တစ်သီးပုဂ္ဂလ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦးတို့ ပါဝင်သည်။</p>
၉	၁၃.၁၁.၁၅	7 Day Daily No (913) p (10)	Election	<p><b>မန္တလေးမြို့တော် ဒုမြို့တော်ဝန်အဖြစ် အောင်မြေသာစံမြို့နယ် ကိုယ်စားလှယ် ဦးညွန့်မောင် အား ရွေးချယ်</b></p> <p>မန္တလေးမြို့တော် စည်ပင်သာယာနယ်နိမိတ် ခြောက်မြို့ နယ်တွင် ရွေးကောက်ပွဲများ ကျင်းပခဲ့ပြီးနောက် ဒုတိယမြို့တော် ဝန်အဖြစ် စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီထဲမှ ၁၂ ဦးက မဲပေးရွေး ချယ်ရာ အောင်မြေသာစံမြို့နယ် ကိုယ်စားလှယ် ဦးညွန့်မောင်က ရှစ်မဲဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့ပြီး နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်တွင် ရွေးချယ်ခန့်အပ်ခဲ့ ကြောင်း စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဦးသက်နိုင်ထွန်းက ပြောသည်။</p> <p style="text-align: right;">ဖြိုးဖြိုးဇော်</p>
၁၀	၁၃.၁၁.၁၅	7 Day Daily No (913) p (27)	Election	<p><b>ကယားပြည်နယ်တွင် မဲဆန္ဒနယ်အားလုံး၏ လေးပုံသုံးပုံ ဒီချုပ် အနိုင်ရ</b></p> <p>ကယားပြည်နယ်တွင် ပြည်နယ်တစ်ခုလုံး လွှတ်တော် နေရာအသီးသီးတွင် မဲဆန္ဒနယ် ၃၃ နေရာနှင့် ဗမာတိုင်းရင်းသား လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် တစ်နေရာရှိရာ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ်က ၂၆ နေရာ အနိုင်ရရှိခဲ့ပြီး ပြည်သူ့လွှတ်တော်တွင် ခုနစ် နေရာရှိသည့်အနက် ခြောက်နေရာအနိုင်ရခဲ့ပြီး အမျိုးသားလွှတ်</p>

				တော်တွင် တစ်ပြည်လုံး အတိုင်းအတာအရ ၁၂ နေရာတွင် ကိုးနေရာအနိုင်ရရှိခဲ့သည်။  ထွန်းခိုင်
၁၁	၁၃.၁၁.၁၅	7 Day Daily No (913) p (9)	တပ်မတော်	<b>ပေါ်ပေါက်လာမည့် အစိုးရသစ်နှင့်လက်တွဲ၍ အကောင်းဆုံးဖြစ်အောင် လုပ်ဆောင်မည်ဟု ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ပြော</b> တပ်မတော်သည် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်ခိုင်မာမာ ရှိစေရေး ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ပြီး တပ်မတော်၏ အဓိကတာဝန်ဖြစ်သည့် နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးနှင့် ပြည်သူလူထုကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး၊ ထာဝဂရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေး တို့ကိုဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း ရွေးကောက်ပွဲတွင် အနိုင်ရသည့် မည်သည့်ပါတီကိုမဆို တပ်မတော်က လက်ခံမည်ဖြစ်ကြောင်း ပေါ်ပေါက်လာမည့် အစိုးရသစ်နှင့် လက်တွဲကာ အကောင်းဆုံးဖြစ်အောင် လုပ်ဆောင်မည်ဖြစ်ကြောင်း နိုဝင်ဘာ ၁၁ ရက်က နေပြည်တော်ရှိ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း) တွင် ပြုလုပ်သည့် တပ်မတော် ဗဟိုစည်းရုံးရေး ဗဟိုဦးစီးကော်မတီ အစည်းအဝေး တွင်ပြောသည်။  မင်းဟိန်းကျော်
၁၂	၁၃.၁၁.၁၅	The Voice Daily Vol (3) No (187) p (1,12)	ငြိမ်းချမ်းရေး	<b>နိုင်ငံလုံးရှိ အပစ်ရပ်ရေးသဘောတူစာချုပ် နောက်အစိုးရနှင့် ဆက်ဆွေးနွေးရန် စီစဉ်မည်ဟု ဦးအောင်မင်းဆို</b> NCA ကို ၂၀၁၆ တွင် တက်လာမည့် အစိုးရသစ်နှင့် ဆွေးနွေးရန် စီစဉ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ဖော်ဆောင်ရေးကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်မင်းက နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်နေ့တွင်ကျင်းပသော NCA အကောင်အထည်ဖော်မှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ JMC နှင့် UPDJC ဖွဲ့စည်းမှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေးပွဲတွင်ပြောသည်။ ၂၀၁၅ ရွေးကောက်ပွဲတွင် အစိုးရဖွဲ့နိုင်ရန် အနိုင်ရရှိထားသည့် NLD ပါတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က ဦးသိန်းစိန်အစိုးရ လုပ်ဆောင်နေသည့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်ကို ဆက်လက် လုပ်ဆောင်မည်ဟု နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်တွင် ပြုလုပ်သည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောသည်။
၁၃	၁၃.၁၁.၁၅	Daily Eleven Pg (2, 3)	ငြိမ်းချမ်းရေး	<b>NLD အနေဖြင့် NCA အား အသိအမှတ်ပြုပြီး လာမည့်အစိုးရသစ်က အားလုံးကိုစုစည်းကာ ခေါင်းဆောင်မှုကောင်းကောင်းဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ရန် SNLD အကြံပြု</b> တစ်နိုင်ငံလုံး အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ကို NLD အနေဖြင့် အသိအမှတ်ပြုပြီး နောင်တက်လာမည့် အစိုးရက အားလုံးကိုစုစည်းကာ ခေါင်းဆောင်မှုကောင်းကောင်းဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ရန် SNLD နည်းပညာအထောက်အကူပြုအဖွဲ့မှ ဦးစိုင်းကျော်ညွန့်က နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်နေ့က MPC ဌာနပြုလုပ်ခဲ့သည့် UPDFC၊ UPWC နှင့် နိုင်ငံရေးပါတီများမှ ကိုယ်စား

				လှယ်များ၏ တွေ့ဆုံပွဲတွင် အကြံပြုပြောကြားခဲ့သည်။ NCA သည် လက်နက်ကိုင်တိုင်းရင်းသားများနှင့် တပ်မတော်က သဘောတူထားသည့် Single Text ဖြစ်သောကြောင့် နောင်တက်လာမည့် အစိုးရအနေဖြင့် ယင်းစာအချုပ်အပေါ် မှန်ကန်သည့်ဦးဆောင်မှုပြုလုပ်ပြီး လက်မှတ်ရေးထိုးရသေးသည့် အဖွဲ့များကိုလည်း ခေါင်းဆောင်မှုကောင်းကောင်းဖြင့် ခေါ်ဆောင်သွားနိုင်ရန် ဆုတောင်းပါသည်ဟုလည်း ဦးစိုင်းကျော်ညွန့်ကပြောသည်။ ယခုဆွေးနွေးမှုအခြေအနေများ၊ လက်ရှိ ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်များနှင့် ပတ်သက်ပြီး NLD ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင် အစည်းအဝေးသို့ တင်ပြဆွေးနွေးဆုံးဖြတ်မှုရယူရမည်ဟု NLD မှ ဦးထွန်းထွန်းဟိန်က ပြောကြားခဲ့သည်။
၁၄	၁၃.၁၁.၁၅	Daily Eleven Pg (21)	ငြိမ်းချမ်းရေး	<b>စစ်ရေးနည်းဖြင့် ဖြေရှင်းနေမှုကို အမြန်ဆုံးရပ်တန့်၍ နိုင်ငံရေးနည်းဖြင့် တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းဖြေရှင်းနိုင်ရေး လက်ရှိနှင့် နောင်တက်လာမည့် အစိုးရအဖွဲ့အား လေးနက်စွာတောင်းဆိုကြောင်း UNFC ထုတ်ပြန်</b> ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးကို ဦးတည်၍ မြန်မာ့တပ်မတော်မှ စစ်ရေးနည်းဖြင့် ဖြေရှင်းနေမှုကို အမြန်ဆုံးရပ်တန့်၍ နိုင်ငံရေးနည်းဖြင့် တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းဖြေရှင်းရေးအတွက် လက်ရှိအစိုးရနှင့် နောင်တက်လာမည့် အစိုးရအဖွဲ့အား လေးနက်စွာတောင်းဆိုကြောင်း UNFC က နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်နေ့က သဘောထားကြေညာချက် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ လက်ရှိတွင် SSPP/ SSA ဝမ်ဟိုင်းဒေသကို မြန်မာ့တပ်မတော်မှ မြေပြင်မှသာမက ဝေဟင်ကပါ အပြင်းအထန်ထိုးစစ်ဆင် တိုက်ခိုက်နေကြောင်း၊ တိုက်ပွဲများကြောင့် ဒေသခံများမှာ သေကျေပျက်စီးပြီး ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေကြရကြောင်း၊ တိုက်ခိုက်မှုများ ဆက်ဖြစ်နေပါက ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် အမျိုးသားပြန်လည်ရင်ကြားစေရေးကို ဖော်ဆောင်နိုင်မဟုတ်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။ လက်ရှိ ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်များအရ NLD မှာ အနိုင်ရမည့် အနေအထားတွင်ရှိနေကြောင်းနှင့် သက်ဆိုင်ရာ အာဏာပိုင်များအနေဖြင့် ဂုဏ်သိက္ခာရှိရှိ ငြိမ်းချမ်းစွာ အာဏာလွှဲပြောင်းပေးလိမ့်မည်ဟု မျှော်လင့်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ပါရှိသည်။
၁၅	၁၃.၁၁.၁၅	ပြည်မြန်မာ အတွဲ (၃) အမှတ် (၄၇) P (9)	Other	<b>ကျောင်းသားများနှင့် နိုင်ငံရေး အကျဉ်းသားများ လွှတ်ပေးရေး ပြည်မြို့တွင် ဆန္ဒထုတ်ဖော်</b> သာယာဝတီအကျဉ်းထောင်တွင် အစာငတ်ခံ ဆန္ဒပြနေသော ကျောင်းသားများနှင့် မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးရှိ နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ လွှတ်ပေးရေးအတွက် နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်က ပြည်မြို့တွင် နိုင်ငံရေးတက်ကြွလှုပ်ရှားသူများနှင့် ပြည်ခရိုင် နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားဟောင်းများက ဆန္ဒထုတ်ဖော်မှု ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

				ကျောင်းသားများအား လွှတ်ပေးရန် စာသားပါမီနိုင်းပိုစတာများ ချိတ်ဆွဲခြင်းနှင့် ကျောင်းသားများလွှတ်ပေးရေးအတွက် ကဗျာ ရွတ်ဆို ခြင်းများကို ပြုလုပ်ခဲ့သည်။  သီဟလွင်
--	--	--	--	---

**ONLINE NEWS**

**U THEIN SEIN**

**သမ္မတ အိုဘားမား သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်နှင့် တွေ့မည်**

13.11.2015

အမေရိကန် သမ္မတ အိုဘားမား လာမည့် ရက်သတ္တပတ် အတွင်း မလေးရှားနိုင်ငံ တွင် ဦးသိန်းစိန်နဲ့ တွေ့ဆုံမည်ဖြစ်ပြီး မလေးရှားတွင် ရှိ ဒုက္ခသည်စခန်းကိုလည်း သွားရောက်မည်ဟု အိမ်ဖြူတော် အမျိုးသား လုံခြုံရေး အရာရှိများပြုလုပ်ခဲ့ သည့် သတင်းစာ ရှင်းလင်းပွဲ တွင် ပြောဆိုသွားခဲ့သည်။ အိုဘားမားသည် ဦးသိန်းစိန်နှင့် သီးခြားတွေ့ဆုံဖွယ်ရှိသည်ဟု အိမ်ဖြူတော် အမျိုးသားအကြံပေးပုဂ္ဂိုလ် Ben Rhodes ကပြောကြားသွားပါတယ်။ သမ္မတဦးသိန်းစိန်နှင့်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်တို့ ၏ ထုတ်ပြန်ချက် များသည်လည်း အပြုသဘော ဆောင်ပြီး အားတက် စရာကောင်းသည် ဟု၎င်းကဆက် ပြောပါသည်။ ဦးကျော်အံသာ

<http://burmese.voanews.com/content/us-president-will-meet-with-myanmar-president-/3055523.html>

**သမ္မတဦးသိန်းစိန် နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက်တွင် နိုင်ငံရေးပါတီများနှင့် တွေ့မည်**

13.11.2015

သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် နှင့် နိုင်ငံရေး ပါတီများ နိုဝင်ဘာလ ၁၅ ရက် နံနက် တွင် တွေ့ဆုံကြမည်ဟု ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအောင်မင်းက နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်တွင် နိုင်ငံရေးပါတီများ ပြည်ထောင်စုအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲကော်မတီ Union Political Dialogue Joint Committee ( UPDJC ) တွင် ပါဝင် နိုင်ရန် ဆွေးနွေးပွဲ ၌ ပြောကြားခဲ့ ကြောင်း UPDJC အတွင်းရေးမှူး ဦးလှမောင်ရွှေ က ပြော သည်။ နိုင်ငံရေးပါတီ တစ်ခုလျှင် (၂) ဦး တက်ရောက်ရန် ဖိတ်ခေါ် ထားပြီး သမ္မတဦးသိန်းစိန် မည်သည့် အကြောင်းအရာ ဆွေးနွေးမည်ကို မသိရသေးကြောင်း နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်နေ့ (UPDJC) တွင် ပါဝင် နိုင်ရန် ဆွေးနွေးပွဲ တက်ရောက် ခဲ့သည့် လားဟူ အမျိုးသားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပါတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးယောသပ်က ပြောသည်။  
ဇော်ခမ်းဟိန်း

<http://mizzimaburmese.com/article/7371#sthash.nTG7KcQF.dpuf>

စီမံကိန်းများမပြီးပါက ပိုလှုံ့ငွေများ လျင်မြန်စွာ ပြန်အပ်ရန် သမ္မတပြော

13.11.2015

ဝန်ကြီးဌာနများကလက် ရှိလုပ်ဆောင်နေသည့် စီမံကိန်း များကို ၂၀၁၅-၁၆ ဘဏ္ဍာနှစ် တွင် မပြီးစီးနိုင်ပါက ပိုလှုံ့ငွေများ ကို လျင်မြန်စွာ ပြန်လည်အပ်နှံနိုင်ရန် အရေးကြီးကြောင်း နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်က နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်တွင်ပြုလုပ် သည့် ပြည်ထောင်စု အဆင့် ဘဏ္ဍာရေး ကော်မတီ အစည်းအဝေး၌ ယခုကဲ့သို့ ထည့် သွင်းပြောကြား ခဲ့ခြင်း ဖြစ် သည်။ ရွေးကောက်ပွဲအလွန်တွင်ပြုလုပ်သောအစည်းအဝေး၌သမ္မတက ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ် သည်။ NLD အာဏာရပါတီ တစ်ခု ဖြစ်လာနိုင်သောကြောင့် အစိုးရ သစ်သို့ လွှဲပြောင်း ပေးချိန်တွင် အသုံးစရိတ်များ ရှင်းလင်းစေရန် ရည်ရွယ်၍ သမ္မတက ယခုကဲ့သို့ရည်ညွှန်းပြောကြားသွားခြင်းဖြစ်သည်။ လက်ရှိ စီးပွားရေးမှာ ဒေါ်လာတန်ဖိုးခိုင်မာ လာမှုကြောင့်ပြည်တွင်းငွေ တန်ဖိုးကျ ဆင်းခြင်းတို့ ကြုံတွေ့ နေကြောင်း ဦးသိန်းစိန်က ဆိုသည်။

<http://www.7daydaily.com/story/50833>

MILITARY

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ အမေရိကန် သံအမတ်ကြီးအားတွေ့ဆုံ

13.11.2015

တွေ့ဆုံမှုတွင် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကြီးအား အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲအောင်မြင်ရန်မှာ တပ်မတော် ၏ ဆန္ဒပင် ဖြစ်ကြောင်း၊ရွေးကောက်ပွဲမတိုင်မီ အစိုးရ၊ တပ်မတော်နှင့်တာဝန်ရှိသူများ၏လုပ်ဆောင်ချက် များအပေါ် ပြည်တွင်းပြည်ပမှ သံသယရှိကောင်းရှိနိုင်ကြောင်း၊ အစိုးရအနေဖြင့် ၎င်းတို့တာဝန်ယူ လုပ်ဆောင်ခဲ့သည့် သက်တမ်း တွင်တိုးတက် အောင်မြင်မှုကို ပြသရန် တာဝန်ရှိပြီး တပ်မတော်သည်ပြည်သူကိုကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှု၊ ပြည်သူ့အကျိုးစီးပွား ဖော်ဆောင်မှုနှင့်တိုင်းပြည်၏ လုံခြုံမှုဆောင်ရွက်ချက်များကို ဖော်ထုတ်ပြသရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီတွင် လုပ်ဆောင်ချက်များဖြင့် သက်သေပြရကြောင်း၊ လုပ်ဆောင်ချက်မှားယွင်းပါကမည်သို့မျှ လက်ခံမည် မဟုတ်ကြောင်း၊ ယခုရွေးကောက်ပွဲ နှင့်ပတ်သက်၍ စတင်ဆောင်ရွက်ချိန်မှ ရွေးကောက်ပွဲကာလ အထိ မိမိတို့အနေ ဖြင့် မှန်မှန်ကန်ကန်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး သံသယကင်းပါကြောင်းဖြင့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် H.E.Mr. Derek Mitchell အား လက်ခံတွေ့ဆုံရာတွင် ထည့်သွင်းပြောကြားသည်။ [Senior General Min Aung Hlaing Facebook](#)

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ဂျပန်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီးအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

13.11.2015



ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်ကြောင့်ဖြစ်စေ၊အခြားတစ်ခုခုကြောင့်ဖြစ်စေတပ်မတော်အနေဖြင့်နောက်ကြောင်းပြန်လှည့်ရန်မရှိဘဲ အနာဂတ်တွင်လက်ရှိသွားနေသည့်နိုင်ငံရေးလမ်းကြောင်းခိုင်ခိုင်မာမာဖြစ်စေရန်လုပ်ဆောင်ရေး၊NCA လက်မှတ်ရေးထိုး ရန်ကျန်ရှိသည့်အဖွဲ့များ ပါဝင်လာစေပြီးထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိအောင်ဆောင်ရွက်ရေးနှင့်တိုင်းပြည်တစ်ခုလုံး တည်ငြိမ် အေးချမ်းမှုရှိရေးတိုင်းပြည် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အားလုံးပိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ရာတွင်တပ်မတော်မှလည်း ပူးပေါင်းပါဝင် လုပ်ဆောင်ရေး တို့အား ဆက်လက် လုပ်ဆောင် သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်သည် အစိုးရသစ် နှင့် လက်တွဲ ၍ တိုင်းပြည် ကောင်းအောင် လုပ်ဆောင်မည်ဆိုသည့်စိတ်ရှိကြောင်း ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် မှ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဂျပန်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီး H.E.Mr. Tateshi HIGUCHI အား လက်ခံတွေ့ဆုံရာတွင် ထည့်သွင်းပြောကြားသည်။

Senior General Min Aung Hlaing Facebook

NLD

NLD ဦးဆောင်မည့် အစိုးရ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးလုပ်ငန်းများ ဆက်လုပ်ဖို့ရန် အမေရိကန်၊ ဂျပန် ပြော

13.11.2015

အစိုးရဖွဲ့ခွင့်ရသွားပြီဖြစ်သည့် NLD ဦးဆောင်မည့် အစိုးရအနေဖြင့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်ဖို့ ရန် အမေရိကန်နှင့် ဂျပန်တို့က တိုက်တွန်းလိုက်သည်။ ပြည်သူ့မှူးရုံးလိုက်သည့် အစိုးရနှင့် ပြည်သူ့ဆန္ဒနှင့်ကိုက်ညီသည့် အစိုးရဆိုလျှင် ထိုအစိုးရသည်မြန်မာနိုင်ငံအားပိုမို တိုးတက်လာစေရန်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အလွန်အရေးကြီး ပါကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာဂျပန်သံမှူးကြီးMr.MARUYAMAရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ရုံးသို့ရောက်ရှိလာစဉ်Media သို့ပြောကြား သည်။ အမေရိကန်သံအမတ်ကြီး ဒဲရစ်မစ်ချယ်လ်မှ လည်း NLD အနေဖြင့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး လုပ်ငန်းစဉ်များအား ရှေ့ဆက်သွားရပါတော့မည်ဟုဆိုသည်။အစိုးရသစ်လက်ထက်တွင်မူမြန်မာနိုင်ငံအတွက် အကူအညီများနှင့်ထောက်ပံ့ မှုများနှင့်ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုများကို အစိုးရနှင့် ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်သွားမည်ဟုအမေရိကန်နှင့် ဂျပန်တို့ကတစ်ခဲနက်ပြောဆို သွား သည်။ NLD ပါတီ အစိုး ဖြစ်လာ ပါက အဂတိ လိုက်စားမှု ကင်းသည့် အစိုးရ တစ်ရပ် ဖြစ်စေ ရမည်ဟု လည်း ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က မဲဆွယ်စည်းရုံးကာလတွင် ပြည်သူများကို ကတိကဝတ်ပြုထားသည်။ မင်းမင်း

<http://mizzimaburmese.com/article/7357#sthash.NOqPB0IM.dpuf>

ELECTION

ရွေးကောက်ပွဲ ရှုံးနိမ့်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ သုံးသပ် ပြောကြားချက်

13.11.2015

ရွေးကောက်ပွဲ ရလဒ် နှင့် ပတ်သက်၍ အစိုးရ အဖွဲ့ အနေနှင့် အခြား ဒီမိုကရေစီ နိုင်ငံ အစိုးရများ ကဲ့သို့ ၎င်းတို့၏ သက်ဆိုင်ရာ သက်တမ်း၏ လုပ်ဆောင်ချက်များ တစ်ခုတည်းအတွက် သုံးသပ်ခံထားရခြင်း မဟုတ်ဘဲလွန်ခဲ့သည့် နှစ်ပေါင်း (၅၀)ကျော်ဖြစ်ခဲ့သည့် ကိစ္စများနှင့် ပတ်သက်ပြီး တစ်ပါတည်း ပြည်သူများ၏ ဝေဖန်သုံးသပ်ခြင်းကို ခံရ သည့် အတွက်ကြောင့် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်အပြတ်အသတ်အနိုင်ရကြောင်း ဦးရဲထွတ်မှ ၎င်း၏ အမြင်ကို

Facebook တွင်တင်ပြထား သည်။ ဆက်လက်ပြီး ၎င်းမှ နောင် ပေါ်ထွက်လာမည့် အစိုးရ သည် တပ်မတော်အား လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်အဖြစ် ရှုမြင်ပါသလား၊သို့မဟုတ် မလိုလားအပ်သည့် အင်အားစုတစ်ခု အဖြစ် ရှုမြင်ပါ သလားဆို သည်ကိုလည်း မေးဖို့ လိုကြောင်း ။အကြောင်းမှာ ရွေးကောက်ပွဲအလွန်တွင် အရေးကြီးသည့် ကိစ္စမှာ ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်ကို ဖော်ဆောင်နိုင်မှုနှင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို ထိန်းသိမ်းနိုင်ရန် ဖြစ်သောကြောင်းဟုဆို သည်။

[U Ye Htut Facebook](#)

<http://tv.dvb.no/videos>

**မြန်မာ့ရွေးကောက်ပွဲ တရုတ်ကို အနေကြပ်စေ**

13.11.0215

တရုတ် အမျိုးသားရေး သတင်းစာ The Global Times သတင်းစာမှ မြန်မာနိုင်ငံတွင် အာဏာ လွှဲပြောင်းမှု သည် တရုတ်နိုင်ငံကို ထိခိုက်လိမ့်မည် မဟုတ်သော်လည်း တချိန်တည်းမှာဘဲ မြန်မာနိုင်ငံသည် အမေရိကန်နိုင်ငံနှင့် ပိုပြီး နီးစပ်ရန်မလိုဟုသတိပေးရေးသားခဲ့သည်။Macquarie University မှ Sean Turnellမှ မြန်မာနိုင်ငံ၏ရွေးကောက်ပွဲ ရလဒ်ကို တရုတ် နိုင်ငံ အနေဖြင့် အမှန် တကယ် ကြိုဆိုမည် ဆိုသည် မှာ အံ့ဩ ဖွယ်ရာ ဖြစ်ကြောင်း ပြော သည်။ တရုတ် အနေဖြင့် ၎င်းတို့ ၏ ပုံရိပ် ပြန်ဆယ် ရန် ကြိုးစား ပြီး အတိုက် အခံ နှင့် ဆက်ဆံရေး လမ်းဖောက် မည် ဟု ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ၏ တရုတ်ပြည်ခရီးစဉ် အတွင်း "တိုင်းပြည်ခေါင်းဆောင်"တဦး ကဲ့သို့ ဆက်ဆံခဲ့ သည်ကို Sean Turnell က ရည်ညွှန်း ပြောဆို သည်။သို့သော် တရုတ် ခေါင်းဆောင်များ အကြား ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပေါ်ပြူလာ မဖြစ်၊ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ကို မယုံ ဟု Jinan University ပါမောက္ခ Lin Xixing က ဆို သည်။ အကြောင်းမှာ ဒေါ်စု၏ ဖခင်မှာတရုတ်ကို တိုက်သည့် ဂျပန်အား ကူညီခဲ့ပြီး ၎င်းကိုယ်တိုင်မှာလည်း အနောက်နိုင်ငံ နှင့် နီးစပ် ပြီး အိန္ဒိယ တွင် ကြီးပြင်း ကာ ဥရောပတွင် နိုင်ငံခြားသား နှင့် အိမ်ထောင် ကျသည်ဟု ၎င်းက The Newyork Times သတင်းစာကို ပြောဆိုသည်။

<http://burma.irrawaddy.org/news/2015/11/13/101312.html>

**PEACE/ARM CONFLICT**

**UPDJC အတွက် နိုင်ငံရေးပါတီ ကိုယ်စားပြု ၁၆ ရွေးချယ်ပြီးပါက နိုင်ငံရေးစကားပိုင်း စတင်မည်**

13.11.2015

ပြည်ထောင်စုအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲကော်မတီ Union Political Dialogue Joint Committee (UPDJC) အတွက် နိုင်ငံရေးပါတီများမှ ကိုယ်စားလှယ် ၁၆ ဦး ကို နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက်တွင် ရွေးချယ်မည်ဖြစ်ပြီး ရွေးချယ်ပြီးပါက နိုင်ငံရေး စကားပိုင်းများအတွက် မူဘောင်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲများစတင်မည်ဟု UPDJC အတွင်းရေးမှူး ဦးလှမောင်ရွှေကပြောကြား သည်။UPDJC တွင် အစိုးရဘက်က ၁၆ဦး၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်များဘက်မှ ၁၆ဦး နှင့် နိုင်ငံရေးပါတီများဘက်မှ ၁၆ဦး အချိုးကျပါဝင်ရန် သတ်မှတ်ထားသည်။အဆိုပါ ၄၈ဦးက နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပနိုင်ရန် မူဘောင်ကိုဆွေးနွေး ရမည်ဖြစ်သည်။လာမည့် ၂၁ ရက်နေ့နှင့် အခြား မူဘောင်ညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးပွဲ များတွင် (၁) အပြုသဘော ဆောင် သည့် ပုံစံဖြင့် ဆွေးနွေးကြရန်။(၂)ဆွေးနွေးဘက်များအကြား အပြန်အလှန် လေးစားမှု ရှိကြရန်။ (၃) အကြောင်းအရာ တစ်ခု

CDNH မှ ပြုစု ဖြန့်ဝေခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ဆွေးနွေးပါကယင်းအကြောင်းအရာအပေါ်အာရုံစိုက်၍ အကြေအလည်ဆွေးနွေးကြရန်။(၄)အချိန်ကိုလေးစားလိုက်နာသောအားဖြင့် သတ်မှတ်ထားသော အချိန်အတွင်း ပြီးစီးအောင်ဆွေးနွေးပေးကြရန်။ (၅) အကျိုးဆောင်များ၏ အခန်းကဏ္ဍကို သဘော တူညီထားကြ ရန် နှင့် ၎င်းတို့၏ ပံ့ပိုးမှုကို လေးစား လိုက်နာကြရန်။ (၆) ဆွေးနွေး နေစဉ် အတွင်း ခေတ္တရပ်နားရန် လိုအပ်မှုကို တင်ပြလာပါက အများသဘောတူခွင့်ပြုပေးရန်။(၇)ဆွေးနွေးနေစဉ်သော်လည်းကောင်း ဆွေးနွေးပွဲပြင်ပတွင်သော်လည်းကောင်းမည်သည့်အကြောင်းအရာဆွေးနွေးသည် ကိုပြောဆိုနိုင်သော်ငြားမည်သူက ပြောဆိုသည်ကို ထုတ်ဖော်ခြင်းမပြုရန် ( Chatham House Rule) ဆိုသည့် ညွှန်ကြားစာများ နိုင်ငံရေးပါတီများသို့ ဖြန့်ဝေထားသည်။ဇော်ခမ်းဟိန်း

<http://mizzimaburmese.com/article/7369#sthash.cGYkCCse.dpuf>

**ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး ဆောင်ရွက်သွားရန် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ကို ကေအန်ယူ တိုက်တွန်း**  
**13.11.2015**

NLD အစိုးရဖြစ်ပေါ်လာပါကစစ်မှန်သည့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်ရေးနှင့်အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေး လုပ်ငန်း စဉ်များ ကို ဆောင်ရွက် သွားရန် အထူး မျှော်မှန်းထား သည် ဟု KNU ဒု-ဥက္ကဋ္ဌ နော်စီဖိုးရာစိန်က ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ထံ ပေးပို့သည့် 12.11.2015 နေ့စွဲဖြင့် စာ ရေးသားထားသည်။စာတွင် လွှတ်တော်အမတ် နေရာ အများဆုံးရသည့် အပေါ် ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ကြောင်းလည်း ဖော်ပြထားသည်။နှစ်ပေါင်းများစွာ ပြည်သူများ မျှော်မှန်းတမ်းတသည့် ပြည်သူ့ ဆန္ဒဖြင့် ရွေးချယ် တင်မြှောက်ခွင့် ရသည့် အစိုးရ တရပ် ပေါ်ပေါက် လာသည်ကို တွေ့မြင်နေရပြီဟုလည်းစာထဲတွင်ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။အနာဂတ်တွင် ဒီမိုကရေစီ ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်ရေးအတွက် လက်တွဲ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရန် ဆန္ဒပြုထားပါသည်။

<http://burmese.dvb.no/archives/122344>

**ချင်းနှင့် ပအိုဝ်းအဖွဲ့အား UNFC အဖွဲ့ဝင်များ အဖြစ် ယာယီရပ်ဆိုင်း**  
**13.11.2015**

အစိုးရနှင့် NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် PNLO ပအိုဝ်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးအဖွဲ့ချုပ်၊ CNF ချင်းအမျိုးသား တပ်ဦးတို့အား UNFC ညီညွတ်သောတိုင်းရင်းသား လူမျိုးများ ဖက်ဒရယ်ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များ အဖြစ်မှယာယီရပ်ဆိုင်း လိုက်ပြီး လာမည့် ဒီဇင်ဘာလဆန်းတွင် UNFC ကောင်စီ အစည်းအဝေး ကျင်းပရန် ယနေ့ ကျင်းပပြီးစီးသွားသည့် UNFC ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်ကော်မတီတိုးချဲ့အရေးပေါ်အစည်းအဝေးဖြစ်သည့်ထိုင်း-မြန်မာ နယ်စပ်တစ်နေရာတွင် နှစ် ရက်ကြာ ကျင်းပခဲ့ချိန် တွင် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ သည် ဟု UNFC အထွေထွေ အတွင်းရေးမှူး ၁ အဖြစ် တာဝန်ယူ ခဲ့ သည့် ဗိုလ်မှူးကြီး ခွန်ဥက္ကာမှ အတည်ပြု ပြောပါသည်။CNF ခေါင်းဆောင် Dr Salai Lian Hmong Sakhong မှပြောရာတွင် NCA လက်မှတ်ထိုးသည်ကို မကျေနပ်သောကြောင့် ဟု ဆိုသည်။ RFA

<http://www.rfa.org/burmese/news/unfc-suspended-pnlo-cnf-11122015101856.html>

<http://www.irrawaddy.org/burma/ceasefire-cited-as-ethnic-unfc-alliance-suspends-two-members.html>

<http://burmese.dvb.no/archives/122386>

<http://burma.irrawaddy.org/news/2015/11/13/101257.html>

## **RAKHINE NEWS**

### **ဒေါက်တာအေးမောင် ရခိုင်အမျိုးသားပါတီဥက္ကဋ္ဌ နေရာမှာ ဆက်ရှိမည်**

12.11.2015

ရခိုင်ပြည်နယ် မာန်အောင်မြို့နယ်တွင် ရွေးကောက်ပွဲရုံးနိမ့်ခဲ့သည့် ရခိုင်အမျိုးသားပါတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာအေးမောင်သည် ပါတီဥက္ကဋ္ဌနေရာတွင်ပင် ဆက်လက် တာဝန်ထမ်းဆောင် သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ပါတီ၏ ယနေ့ ကြေညာချက်တွင်ထုတ်ပြန်ထားသည်။ပါတီဥက္ကဋ္ဌ ရုံးနိမ့်ခဲ့ခြင်းကြောင့်ဒေသခံများဘက်မှ ရခိုင်ပြည်နယ်တောင်ပိုင်းနှင့် မြောက်ပိုင်း အားပဋိပက္ခအသွင်နှင့်အမုန်းပွားစေရန်ပြောဆိုရေးသားမှုများ ရှိနေသည့် အပြင် ပါတီအပေါ် ဂယက်ရိုက်မှုများ ရှိလာခြင်း ကြောင့် ယခုကဲ့သို့ ကြေညာချက် ထုတ်ပြန်ခြင်းဖြစ်သည် ဟု ဦးခိုင်ပြည်စိုးက ပြောပါသည်။ Dr အေးမောင်နှင့် ပါတီ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ဦးထွန်းအောင်ကျော် ရွေးကောက်ပွဲရုံးနိမ့်ခဲ့ခြင်းသည် သက်ဆိုင်ရာ မဲဆန္ဒနယ်မှ မဲဆန္ဒရှင်များနှင့် သက်ဆိုင်မှုမရှိကြောင်းလည်း ကြေညာချက်တွင် ပါရှိသည်။

[\*\*RFA Burmese TV Channel\*\*](#)